
通告

平行/個別進口電單車及私家車 
進行首次登記前檢驗及申請車輛首次登記須提交的文件

 為確定接受首次登記前檢驗的平行/個別進口電單車及私家

車符合香港法例第 374 章《道路交通條例》及其附屬法例的規定，車

主或其代理人在安排車輛進行首次登記前檢驗時，須提交下列其中一

項文件包括認可英文譯本以作查核(如適用)。如車主或其代理人在車

輛檢驗時未能提交有關文件，車輛檢驗將作不合格論。 

 A: 符合証明書 (COC);
 B: 完成檢查終了証 (CIC);
 C: 讓渡証明書;
 D: 輸出抺消仮登錄証明書 / 輸出予定届出証明書;
 E: 抺消登錄証明書 / 一時抺消登錄証明書;
 F: 登錄事項等証明書 – 現在記錄;
 G: 登錄事項等証明書 – 保存記錄; 或
 H: 車輛登記文件

以上文件的樣本已夾附在上載於本署網頁的通告以供參考。 

由 2018 年 10 月 23 日起，本署驗車中心人員在查核有關文件

後會在文件上蓋印以茲識別。車主或其代理人在向香港牌照事務處提

交車輛首次登記申請時，除其他適用的所需文件外，亦須連同申請表

提交所有由驗車中心人員查核及蓋印的文件。 

在 2019 年 1 月 2 日或之後，曾接受首次登記前檢驗車輛的首

次登記申請如沒有夾附由驗車中心人員查核及蓋印的文件，香港牌照

事務處將不會處理有關申請。  

如有查詢，請致電 3961 0326 與本署車輛安全執行組

第二分組或 2804 1318 與香港牌照事務處聯絡。

  運輸署 

車輛安全執行組第二分組 

   牌照事務組香港牌照事務處 

2022年 01 月 24 日 



Notice 

Documents required for pre-registration inspection 
and vehicle first registration for parallel / individual imported 

motorcycles and private cars 

To ascertain the parallel / individual imported motorcycles and private 
cars being examined are in compliance with the requirements under the Road 
Traffic Ordinance (Cap. 374) and its subsidiary legislations, one of the 
following documents with endorsed English translation (if applicable) should 
be submitted by the vehicle owner or his agent for vetting during the 
pre-registration inspection.  If such document could not be submitted at the 
time of vehicle inspection, the vehicle concerned will not be able to pass the 
pre-registration inspection.  

 A: Certificate of Conformity (CoC);
 B: Completion Inspection Certificate (CIC);
 C: Certificate of Transfer;
 D: Export Certificate;
 E: Certificate of De-registration / Certificate of Temporary

De-registration; 
 F: Certificate of Registration Matters – Present Record;
 G: Certificate of Registration Matters – Preserved Record; or
 H: Vehicle Registration Document

Samples of the above-mentioned documents are attached to the 
Notice uploaded to the website of this Department for easy reference. 

From 23 October 2018 onwards, vehicle examiners will stamp on the 
vetted documents for identification.  The vehicle owner or his agent shall 
submit to the Hong Kong Licensing Office the application form together with 
the stamped documents and other applicable supporting documents for vehicle 
first registration application.   

From 2 January 2019, Hong Kong Licensing Office will not process 
first registration applications related to vehicles which have undergone 
pre-registration inspection if such applications are not accompanied with 
documents vetted and stamped by vehicle examiners. 

For any enquiry, please contact Vehicle Safety Enforcement 
Section 2nd Unit at 3961 0326 or Hong Kong Licensing Office of this 
Department at 2804 1318.    

Transport Department 
Vehicle Safety Enforcement Section 2nd Unit    

Hong Kong Licensing Office / Licensing Section 

24 January 2022




























